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Zápis z 50. zasedání Správní rady
 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 14. června  2024 od 10 hodin ve Zlíně  

 

Přítomni: Ing. Eva Bartoňová; Thomas Archer Bata, PaedDr. Alena Gajdůšková; prof. Ing. Eva Jiřičná, 

CBE; Ing. Libor Láznička, Ph.D.; Libor Lukáš; Ing. Michaela Šojdrová; doc. Ing. Jiří Volf, CSc. 

 

Omluven: prof. Ing. Jaromír Veber, CSc.  

 

Za Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen UTB):  
prof. Mgr. Milan Adámek, Ph.D.  rektor  

Ing. Silvie Vodinská    kvestorka 

Ing. Andrea Kadlčíková   kancléřka 

 

Pro 50. zasedání Správní rady UTB (dále jen SR) byl navržen následující program: 

 

Program: 

 

1. Zahájení 

2. Volba předsedy a místopředsedy správní rady 

3. Zpráva rektora o stavu univerzity 

4. Projednání Výroční zprávy o činnosti UTB za rok 2023 

5. Projednání Výroční zprávy o hospodaření UTB za rok 2023 

6. Projednání Plánu rozpočtu UTB 2024 a Střednědobého výhledu rozpočtu UTB 2025–2026 

7. Projednání záměru uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene  

8. Různé 

9. Závěr 

 

 

ad 1) Zahájení  

Jednání zahájil předseda SR dr. Láznička a přivítal všechny přítomné. Členové SR schválili navrhovaný 

program jednání. Jako ověřovatelka zápisu byla schválena dr. Gajdůšková, která s návrhem souhlasila. 

Předseda SR dr. Láznička informoval o tom, že bylo prodlouženo členství ve SR p. Thomasi A. Batovi 

do 29. 4. 2030, dále PaedDr. Aleně Gajdůškové do 14. 5. 2030 a dr. Liboru Lázničkovi do 1. 4. 2030. 

 

U příležitosti 50. zasedání správní rady udělil rektor bronzové medaile UTB Ing. Michaele Šojdrové a 

doc. Jiřímu Volfovi za práci ve správní radě od zřízení univerzity.  

 

ad 2) Volba předsedy a místopředsedy správní rady 

Kandidátem na předsedu SR UTB byl navržen dr. Libor Láznička, který vyslovil s návrhem souhlas. 

V tajné volbě pak byl dr. Láznička do této funkce zvolen 7 hlasy, 1 byl neplatný. 

 

Kandidátkou na místopředsedkyni SR UTB byla navržena PaedDr. Alena Gajdůšková, která vyslovila 

s návrhem souhlas. V tajné volbě pak byla PaedDr. Alena Gajdůšková do této funkce zvolena 7 hlasy, 1 

byl neplatný. 

 

ad 3) Zpráva rektora o stavu univerzity 

Rektor prof. Adámek informoval SR UTB o aktuálním stavu univerzity. V akademickém roce 

2023/2024 má UTB celkem 9 617 studentů, z toho 1 206 zahraničních, což tvoří 12,5% podíl. 

Samoplátců studuje na UTB 229. Byla zmíněna přetrvávající problematika zahraničních studentů, kteří 
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byli přijati ke studiu, avšak nezískali víza a studium proto nezahájili. Ve  výjezdech v rámci mobilit se 

UTB dostala na předcovidové počty, nicméně příjezdy se dosud nepodařilo výrazněji navýšit. 

Předpokládaných důvodů je více. 

 

 

Pro akademický rok 2024/25 bylo na UTB podáno k 10. červnu 13 568 přihlášek ke studiu, což 

představuje nárůst proti předchozímu akademickému roku 2023/24, kdy bylo ve stejnou dobu podáno 

12 123 přihlášek. Je vnímán pokles zájmu o technické obory.  

 

S účinností od 27. 5. 2024 bylo jmenováno pět nových profesorů UTB.  

 

Z realizovaných projektů OP JAK byl zmíněn Rozvoj adekvátní infrastruktury doktorských studijních 

programů na UTB ve Zlíně (RADOST) a projekt Inovace koncepčního rámce pregraduální přípravy 

studujících učitelství na UTB ve Zlíně. Procesem hodnocení v současné době prochází pět projektů a 

dalších pět se připravuje k podání. 

 

Rektor prof. Adámek informoval o úsilí vedení UTB vyřešit otázku rozvoje univerzitních kapacit. 

UTB uzavřela smlouvu o dlouhodobé spolupráci se Zlínským krajem, který bude univerzitě částečně 

financovat vybrané projekty, například výstavbu Fakulty technologické. Původní objekt byl kvůli 

havarijnímu stavu odstraněn. V souvislosti s tím budou mimo jiné akreditovány nové studijní programy 

nezbytné pro rozvoj kraje a vytvořeno bude minimálně 400 nových studijních míst. 

 

V Plánu investičních aktivit UTB do r. 2030 se dále počítá s rekonstrukcí objektu kolejí U12 (během léta 

2024 bude zahájena jeho rekonstrukce), výstavbou multifunkční sportovní haly v areálu U5 a 

rekonstrukcí a modernizací objektu U2. Na podzim 2024 bude zahájen provoz nového studentského 

klubu v budově Garni. 

 

 

ad 4) Projednání Výroční zprávy o činnosti UTB za rok 2023 
Rektor prof. Adámek představil členům SR UTB Výroční zprávu o činnosti UTB za rok 2023. 

 

Usnesení č. 1/50 

Správní rada UTB projednala Výroční zprávu o činnosti UTB za rok 2023 ve verzi schválené AS 

UTB dne 4. června 2024. 

 

Hlasování o usnesení č. 1/50 

Všech 8 přítomných členů SR hlasovalo pro přijetí usnesení. 

 

Z jednání SR se omluvila Ing. Michaela Šojdrová a prof. Eva Jiřičná. 

 

ad 5) Projednání Výroční zprávy o hospodaření za rok 2023 

Rektor prof. Adámek představil SR Výroční zprávu o hospodaření UTB ve Zlíně za rok 2023. Celkový 

hospodářský výsledek UTB po zdanění činil 35 564 tis. Kč.  

 

Usnesení č. 2/50 

Správní rada UTB projednala Výroční zprávu o hospodaření UTB za rok 2023 ve verzi schválené 

AS UTB dne 4. června 2024. 

 

Hlasování o usnesení č. 2/50 

Všech 6 přítomných členů SR hlasovalo pro přijetí usnesení. 
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ad 6) Projednání Plánu rozpočtu UTB 2024 a Střednědobého výhledu rozpočtu UTB 2025–2026 

Rektor prof. Adámek seznámil členy SR s Plánem rozpočtu UTB 2024 a Střednědobým výhledem 

rozpočtu UTB 2025–2026. 

 

Usnesení č. 3/50 

Správní rada UTB projednala Plán rozpočtu UTB 2024 ve verzi schválené AS UTB dne 4. června 

2024. 

 

Hlasování o usnesení č. 3/50 

Všech 6 přítomných členů SR hlasovalo pro přijetí usnesení. 

 

Usnesení č. 4/50 

SR UTB schválila Střednědobý výhled rozpočtu UTB 2025–2026 ve verzi schválené AS UTB dne 4. 

června 2024. 

 

Hlasování o usnesení č. 4/50 

Všech 6 přítomných členů SR hlasovalo pro přijetí usnesení. 

 

 

ad 7) Projednání záměru uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene 

Kvestorka Ing. Vodinská seznámila členy SR se záměrem uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene, 

a to umístění distribuční soustavy k budově U15. Předkládaná smlouva navázala na Smlouvu budoucí o 

zřízení věcného břemene č.j. OT 001030064951/001-ELMO, která byla uzavřena 28. 6. 2022, po 

předchozím projednání a odsouhlasení Správní radou a Akademickým senátem. 

 

Usnesení č. 5/50 

Správní rada UTB vydává předchozí písemný souhlas k uzavření Smlouvy o zřízení věcného 

břemene pod označením OT-014330072186/001-ADS ve prospěch EG.D, a.s. 

 

Hlasování o usnesení č. 5/50 

Všech 6 přítomných členů SR hlasovalo pro přijetí usnesení. 

 

 

ad 8) Různé 

 

Diskuse 

 

Členové SR ocenili: 

 posílení spolupráce UTB a Zlínského kraje, zejména otevření nových zdravotnických oborů a 

podporu strojírenských oborů 

 připravovaný projekt výstavby sportovní haly pro multifunkční využití 

 Univerzitu třetího věku, která podporuje sociální kontakt seniorů a jejich schopnost se učit i 

v pokročilém věku 

 

se dotázali: 

 proč je meziročně méně příjezdů mezinárodních studentů na UTB.  
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Rektor: Zmínil nutnost dlouhodobé a soustavné spolupráce se zahraničními univerzitami, která je pro 

mobility studentů klíčová. Nižší zájem zahraničních zájemců o studium na UTB mohl být způsoben 

například válkou na Ukrajině. Mezinárodní oddělení situaci analyzuje. 

 

 

 jak hodlá UTB zajistit kvalitu při dané struktuře studijních programů 

Rektor: Jednotlivé studijní programy jsou dostatečně personálně zabezpečeny, to skýtá záruku kvality 

vzdělávacího procesu. Bohužel stále se snižuje zájem studentů o technicky orientované studijní 

programy, což by se mohlo do budoucna odrazit i v kvalitě samotného vzdělávacího procesu. 

 

 co znamenalo pro UTB zvýšení dani z nemovitosti 

Kvestorka: Univerzita má jako vzdělávací instituce částečné finanční úlevy na daních z nemovitosti. 

Minulý rok se za budovy UTB zaplatilo na dani z nemovitosti 60 tis. Kč, tento rok se jednalo o 340 tis. 

Kč. 

 

 jak vysoké částky nabízí UTB doktorandům a zda je jim poskytnuto ubytování 

Rektor: Nyní získávají doktorandi 11 400 Kč měsíčně, je plánováno navýšení, a to na 1,2násobek 

minimální mzdy. Ubytování je doktorandům poskytováno za studentské ceny. 

 

 zda UTB řešilo problém s parkováním u budovy U11 (Univerzitní institut a FT) 

Rektor: Byla vypsána veřejná zakázka a získáno stavební povolení na výstavbu parkoviště, nyní se hledá 

dodavatel. 

 

 zda UTB nějakým způsobem podporuje spolupráci se středními školami 

Rektor: Univerzita nabízí např. zájmové kroužky, které posilují vztahy mezi SŠ a UTB. SŠ vykazují také 

velký zájem o projekt UTB na přání a Věda na přání, v rámci kterých si střední školy mohou vybrat 

libovolnou přednášku a akademici UTB poté cestují na vybranou SŠ, kde téma prezentují. SŠ si mohou 

zvolit také exkurzi na UTB a jiné. 

 

 

doporučili,   

 realizovat spolupráci UTB se Zlínským krajem v co největším možném rozsahu, protože dopady 

této spolupráce pozitivně ovlivňují soukromý sektor prostřednictvím sekundárních efektů, bylo 

by vhodné snažit se udržet studenty v kraji i po ukončení studia 

 otevřít diskuzi o kvalitě vzdělání s vládou ČR, problém vzniká již na základních školách, 

přestože se do vzdělání investovalo více financí 

 i nadále se snažit o zvyšování prestiže UTB  

 

 

Ad 9) Závěr 

Předseda SR dr. Láznička zakončil jednání, poděkoval za jeho přípravu a popřál členům SR vše dobré. 

 

 

 

 

Ing. Libor Láznička, Ph.D.       PaedDr. Alena Gajdůšková 

předseda SR        ověřovatelka zápisu 

 

Ve Zlíně dne 17. června 2024 

Zapsala: Bc. et Bc. Dominika Gerychová 


